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PRIZNANJA OB 10. OBČINSKEM PRAZNIKU 
SO BILA PODELJENA NASLEDNJIM:

Antonu Beletu »PRIZNANJE« Občine Žetale za 
dosežene uspehe pri delu v Društvu upokojencev 
Žetale.

Janezu Potočniku »PRIZNANJE« Občine Žetale za 
dosežene uspehe na področju ohranjanja kmetijst
va v naselju Nadole.

Ireni Pulko »PRIZNANJE ŽUPANA OBČINE ŽE
TALE« za dosežen doktorski naziv na področju 
kemije.

Mariji Horvat »PRIZNANJE ŽUPANA OBČINE 
ŽETALE« ob 80 letnem življenjskem jubileju in 
opravljenem materinskem poslanstvu.

Štefanu Zveru »NAZIV ČASTNI OBČAN« 
OBČINE Žetale, zlatomašniku in upokojenemu 
župniku župnije Žetale za življenjsko delo na 
področju ohranjanja sakralne kulturne dediščine v 
Občini Žetale.

Kmetiji Veronike in Viktorja Furmana »ZLATA 
PLAKETA« Občine Žetale za dosežene uspehe na 
področju kmetijstva in delo v društvih.

Milku Veku »ZLATA PLAKETA« Občine Žetale za 
dosežene uspehe na področju požarnega varstva in 
na področju kulture v Občini Žetale.

Francu Vodušku »PRIZNNAJE« občine Žetale za 
aktivno delo v bivši Krajevni skupnosti Žetale in 
Vodovodnem odboru Žetale.

2 Žetalske novice



Dober dan!
Lepo pozdravljeni, občanke in občani naše OBČINE 
ŽETALE.

Praznični dnevi drsijo k vrhuncu praznovanj, pred 
nami je tisti skrivnostni čas, ko si rečemo, iskreno 
voščimo: zdrav, tih, miren, blagoslovljen družinski 
praznik - SVETI VEČER in BOŽIČ. Ljudem, ki jih 
spoštujemo in imamo radi, ponudimo desno roko v 
stisk s tisočerimi željami po zdravju, sreči, razumevan
ju in še mnogo lepih besed, ki jih izrečemo za čas prve 
dekade novega tisočletja - torej za leto 2010. Za nami je 
mnogo zanimivih, tudi vihravih dogodkov, čas prazno
vanj ob občinskem prazniku; premišljujemo in sklen
emo: »Uspešno smo proslavili in doživeli 10. občinski 
praznik, naluščili smo si sladkih kostanjev, nazdravili z 
mladim vinom, tudi zaplesali smo lahko, zdaj pa je vse 
mimo.«
Kašče so polne, kleti tudi, v drvarnicah ne manjka suhih 
drv, njive počivajo, vrane krožijo po nebu s svojo pesmi
jo KRA, KRA, drobni ptički obiskujejo krmilnice, občani 
in občanke prebiramo raznovrstne tiskovine, malo 
posedimo pred TV ekrani in zopet so na vrsti vsakod
nevne skrbi, odhodi na delo ali nekam, kjer nas še 
potrebujejo; no, ja, tako poteka naš čas.
Zanimivo je, da je skoraj vsak dan v letu namenjen 
nekemu dogodku, spominu; zaznamovan je dan 
splošnih knjižnic, dan bolnikov, dan voda, zemlje, rod
nosti, sonca, celo dan pozdravljanj, in rečemo: dober 
dan, dober večer, tisti čisto preprosti pozdrav - bog daj 
srečo, moderno - čao, živijo, in čisto preprosto 
SREČNO.
Vmes pa nastopa še tista sivka BEDA, ki mnogim 
Slovencem rahlo trka na vrata, povsod kroži beseda 
RECESIJA, ki bo prešla; pa kaj, živeti je treba naprej z 
zanesljivim korakom, včasih pomaga nežen nasmeh, 
tolažilna beseda in že je lepše.
Dovolj je raznovrstnih besed, poglejmo času v obraz in 
si povejmo: »Bodimo pri močeh, jasnih mislih, dobroti, 
spoštovanju. Čas se vrti tako, da že prebiramo 35. 
številko Žetalskih novic, ki prinašajo mnogo zanimive
ga vsem tistim, ki radi beremo še tako okorno besedo in 
rečemo: »Saj to se dogaja pri nas, kjer pravimo, to so 
Žetale - najlepši kraj pod soncem.«
Blagoslov, mir in tihe želje naj bodo Vaši sopotniki v 
času, ki prihaja.

Vse najlepše Vam želimo člani Uredniškega odbora in 
odgovorna urednica Ž. N.

M. Krušič.
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Staremu letu v slovo in novemu v pozdrav!

Leto 2009 se nezadržno 
izteka. To je leto, ki ga na 
splošno ne bomo ohranili v 
preveč lepem spominu. 
Recesija je na vrhuncu. 
Letni BDP je manjši od 
lanskega skoraj za 8% in kar 
je najhuje, je to, da je kriza 
globalna in je zajela ves 
svet. V takšnem položaju je 
gospodarstvo majhne 
države, kot je Slovenija, še 
posebej ranljivo. Bistveno 
hitrejši in drugačni ukrepi 

naše vlade stanja ne bi bistveno spremenili.
Kar se naše občine, tiče je najhuje na osebni ravni, ker so 
ljudje izgubili službe. Naša Občina pa je med občinami z 
najnižjo dohodnino na prebivalca, zato vsa leta dobiva
mo izravnavo med našo dohodnino in izračunano 
primemo porabo, zato sploh ni bila šala, ko sem dejal, da 
je Občina Žetale že vsa leta v recesiji in nas tokratna glob
alna recesija ne more prizadeti. Seveda bi nas prizadelo, 
če bi država ob vsesplošnem zmanjšanju državnega 
proračuna zmanjšala tudi primerno porabo občin. Tu je 
vsekakor potrebno dati priznanje vladi, ki je kljub kritični 
situaciji občinam zagotovila primemo porabo na dogov
orjeni ravni. Razen tega je vlada naredila še ogromen 
korak naprej, ker je uvedla finančno disciplino in redno 
nakazovala sredstva , to ni uspelo do sedaj nobeni vladi 
ne glede na boljšo gospodarsko in finančno situacijo. 
Glede na to je bilo leto v Občini relativno mimo. Dobro 
načrtovane investicije smo v celoti izvedli in jih v 
zakonitem roku poravnali. Z doseganjem ugodne cene 
nekaterih investicij smo lahko naredili še več, kot je bilo 
načrtovano. Dodatno smo namestili varnostne ograje ob 
novih cestah, zagotovili več sredstev za nakup zemljišča 
za vrtec in zagotovili sredstva za obnovo mostu v 
Šardinju. Večinoma smo zagotovili tudi več sredstev za 
delovanje dmštev.
Kljub krizi je bilo leto, ki se izteka, za Občino Žetale 
izjemno uspešno.
Tudi za leto, ki prihaja imamo v Občini velike načrte. 
Verjamemo, da bomo iz sredstev za razvoj regij začeli gra
diti vrtec, imamo že sklep za obnovo cest Žale - Stopnica 
in Žetale- Krhiče. Na cesti Žale- Stopnica bomo obnovili 
tudi dva mosta in enega zgradili na novo, ter prestavili 
del struge potoka. Modernizirali bomo ceste Rogatnica- 
Krsiše, Rogatnica- Bukšek in Kapela - Kančec. Tudi na teh 
cestah bo potrebno povsem obnoviti dva mosta..

Predvidoma bomo modernizirali še del ceste na 
Prekožah, del ceste Stopnica- Gater. Skupaj s PGD Žetale 
bomo dokončali gasilski dom,pripravili dokumentacijo 
za obnovo dvorane,postavili 150 usmerjevalnih tabel za 
posamezne zaselke ali del naselij in uredili zbirni center 
za odpadke. Obeta se nam najvišji proračun v zgodovini 
samostojne Občine Žetale, saj bomo iz naslova razpisov 
pridobili več denarja, kot je naša primerna poraba. 
Osnovni proračun bomo torej več kot podvojili.
Upam, da prvi znaki okrevanja svetovnega gospodarst
va niso kratkotrajni in se bodo pozitivni premiki začeli 
kazati tudi pri nas. Sicer pa tisti z malo daljšim življen
jskim stažem dobro vemo, da vse le ni tako črno, kot se 
komu zdi in kot nam svet prikazujejo nekateri mediji. So 
bili tudi že težji časi, pa sploh nismo govorili o krizi.

Spoštovane občanke in občani! Novo leto naj vam 
nakloni zdravja, življenjskega optimizma, voljo do dela in 
življenja in smisla za humor tudi v težkih trenutkih, pa bo 
vse šlo lažje. Naj nas kriza v Občini še bolj zbliža, kajti 
vsak zase zmoremo veliko, skupaj zmoremo skoraj vse.

Vaš župan!
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NOVICE IZ OBČINSKE UPRAVE
IZJAVA ZA JAVNOST 
KONČAN PROJEKT: » MODERNIZACIJA 
LOKALNIH CEST V NASELJIH KOČICE 
IN NAD OLE«

Občina Žetale je v mesecu septembru zaključila z izved
bo projekta »Modernizacija lokalnih cest v naseljih Kočice 
in Nadole« v dolžini 5,630 km. To je doslej največji projekt 
na področju cestne infrastrukture v Občini Žetale. Občina 
Žetale se je z operacijo »Modernizacija lokalnih cest v 
naseljih Kočice in Nadole« prijavila na drugi javni razpis 
za prednostno usmeritev »Regionalni razvojni programi« 
v okviru operativnega programa krepitve regionalnih 
razvojnih potencialov za obdobje 2007-2013, razvojne pri
oritete »Razvoj regij«. Kumulativna vrednost celotne 
operacije znaša 691.262,79 EUR, kumulativna vrednost 
upravičenih stroškov operacije 576.052,14 EUR, kumula
tivna vrednost sofinanciranja SVRL pa 489.644,32 EUR. 
Delež sofinanciranja Občine Žetale pri izvedbi operacije 
»Modernizacija lokalnih cest v naseljih Kočice in Nadole« 
znaša 201.618,47 EUR.

Otvoritev lokalnih cest v naseljih Kočice 
in Nadole
V petek, 2. oktobra je na križišču lokalnih cest v zaselku 
Pšetna Graba potekala slovesna otvoritev moderniziranih 
cest v naseljih Kočice in Nadole. Otvoritve so se udeležili

številni gostje in uporabniki cest. Vse prisotne je v imenu 
treh gradbenih odborov pozdravila ga. Petra Plajnšek. 
Slavnostni govornik na otvoritvi pa je bil župan Občine 
Žetale g. Anton Butolen. Župan je v svojem govoru pose
bej izpostavil kronološki potek prizadevanj, da je do te 
največje investicije na področju cestne infrastrukture 
sploh lahko prišlo. Kljub dejstvu, da gre za projekt, ki ga 
sofinancirata Evropski sklad za regionalni razvoj in 
Republika Slovenija, je morala Občina Žetale zagotoviti 
35% sredstev od vrednosti investicije. Župan se je zah
valil vsem, ki so sodelovali pri izvedbi investicije, 
odstopili zemljišča in prispevali sredstva po posebnih 
pogodbah. Cesto je blagoslovil žetalski župnik, Ciril Čuš. 
Uradno otvoritev ceste pa so s simbolnim prerezom 
trobojnice izvedli: župan Občine Žetale, Anton Butolen, 
izvršni direktor Cestnega podjetja Ptuj, Martin Turk, 
predsedniki gradbenih odborov Petra Plajnšek, Anton 
Šeruga in Anton Horvat. Slovesna otvoritev lokalnih cest 
v naselju Kočice in Nadole se je nadaljevala z družabnim 
srečanjem v obratu restavracije Gastro v Kočicah.

Otvoritev občinske ceste JP 741571 
Podpeč-Ledinca-Krhiče
V soboto, 10. oktobra 2009 je potekala v neposredni bliži
ni domačije Pulko-Rodošek otvoritev občinske ceste 
Podpeč-Ledinca-Krhiče. Dolžina modernizirane povezo
valne javne poti znaša 1080 m.
Vrednost investicije znaša 133.000 EUR. Investicija se je 
financirala iz sredstev proračuna občine Žetale in sred
stev, ki so jih prispevali občani po posebnih pogodbah. 
Slavnostne otvoritve so se udeležili uporabniki ceste in 
povabljeni gostje. Zbrane je najprej pozdravil predsednik 
gradbenega odbora, g. Ivan Bedenik, ki se je zahvalil 
vsem, ki so pripomogli, da je do modernizacije navedene 
ceste lahko prišlo. Slavnostni govornik je bil župan 
Občine Žetale, Anton Butolen, ki je najprej izrazil zado
voljstvo, da je cesta, ki povezuje zaselke Podpeč, Ledinca, 
Krhiče z ostalimi zaselki v naši Občini, modernizirana. 
Na ta način se uresničuje plan modernizacije občinskih 
cest za leto 2010. Cesto je blagoslovil žetalski župnik, g. 
Ciril Čuš. Vrhunec uradnega dela otvoritve ceste je bil 
prerez trobojnice, kar so storili župan, Anton Butolen, 
predsednik gradbenega odbora, Ivan Bedenik in člana 
gradbenega odbora Stanko Pulko in Mirko Vražič. Po 
končani slavnostni otvoritvi je potekalo na domačiji 
Pulko-Rodošek prijetno družabno srečanje.
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Otvoritev občinske ceste JP 741 
Čermožiše-Gaj
Otvoritev investicij v Občini Žetale se je nadaljevala in 
zaključila v petek, 17. oktobra, ko je bila predana svojemu 
namenu modernizirana občinska cesta Čermožiše-Gaj v 
dolžini 170m. Cesta povezuje dve domačiji in se navezuje na 
pešpot do romarske cerkve Marije Tolažnice na Brezju pri 
Žetalah. V precej hladnem vremenu se je odvil zanimiv kul
turni program, ki so ga izvedle ljudske pevke našega kraja in 
kvartet pevcev iz Rogatca. Pri prerezu traku so sodelovali: 
župan naše Občine g. Anton Butolen, svetnik g. Jani 
Vodušek in uporabnik modernizirane ceste, g. Jože Potočnik. 
Cesto je blagoslovil naš župnik, g. Ciril Čuš, spremljal ga 
je naš starejši župnik, g. Štefan Zver. Po županovem 
nagovoru in zahvali za uspešno izveden projekt je sledilo 
družabno srečanje pri družini Jelke in Jožeta Potočnik.

IZJAVA ZA JAVNOST 
KONČAN PROJEKT: »UREDITEV ZBI
RALNIC LOČENIH FRAKCIJ KOMUNAL
NIH ODPADKOV V OBČINI ŽETALE 
LETU 2009«
Občina Žetale se je prijavila na javni poziv za oddajo pro
jektnih predlogov za izvajanje »Lokalne razvojne strate
gije za Haloze 2007-2013« za leto 2009 s projektom 
»Ureditev zbiralnic ločenih frakcij komunalnih odpadkov 
na območju Občine Žetale«.
Organ odločanja LAS Haloze je izbral projekt »Ureditev 
zbiralnic ločenih frakcij komunalnih odpadkov na 
območju Občine Žetale« ter Občini Žetale dodelil sredst
va v višini 30% vrednosti upravičenih stroškov projekta. 
Skupna vrednost projekta znaša 17.433,44 EUR. Od tega 
znašajo sredstva LAS 4.358,36 EUR in Občine Žetale 
13.075,08 EUR.

IZJAVA ZA JAVNOST 
ODOBREN PROJEKT: »UREDITEV 
USMERJEVALNIH TABEL NA OBMOČJU 
OBČINE ŽETALE ZA LETO 2010«
Občina Žetale se je prijavila na javni poziv za oddajo pro
jektnih predlogov za izvajanje »Lokalne razvojne strate
gije Haloze za leto 2010« s projektom »Ureditev usmerje
valnih tabel na območju Občine Žetale«.
Organ odločanja LAS Haloze je izbral projekt »Ureditev 
usmerjevalnih tabel na območju Občine Žetale« ter 
Občini Žetale dodelil sredstva v višini 40% upravičenih 
stroškov projekta. Skupna predračunska vrednost projek
ta znaša 24.000,00 EUR, od tega znašajo sredstva LAS 
8.000,00 EUR in sredstva Občine Žetale 16.000,00 EUR. 
Navedeni projekt spada med naložbe v turistično infra
strukturo in bo realiziran v letu 2010.

Uresničen program modernizacije 
občinskih cest v letu 2009
Na podlagi sprejetega programa Načrta razvojnih pro
gramov na področju modernizacije občinskih cest v 
Občini Žetale za obdobje 2009-2012 je Občina Žetale do 
konca meseca septembra uresničila program moder
nizacije cest za leto 2009. Tako so bili v letu 2009 modern
izirani naslednji odseki cest:
- lokalna cesta LC 240131 Doklece-Janški Vrh-Marinja 

vas, odsek Pšetna Graba-Vinarje v dolžini 1850 m (pro
gram RRP),

- javna pot JP 741571 Podpeč-Ledinca-Krhiče v dolžini 
1030 m,

- javna pot JP 741 Čermožiše-Gaj v dolžini 170 m. 
Slovesne otvoritve moderniziranih cest so se bodo izvr
šile v okviru programa prireditev ob 10. prazniku Občine 
Žetale v mesecu oktobru.

Priprave na izvedbo projekta: »IZGRAD
NJA OTROŠKEGA VRTCA V ŽETALAH«
V Občini Žetale so se pričele priprave za izvedbo projek
ta »Izgradnja otroškega vrtca v Žetalah«. Cilj projekta je 
zagotoviti izvajanje organiziranega varstva predšolskih 
otrok na območju Občine Žetale. Predvideno je, da se bo 
projekt izvajal v letu 2010 v okviru predvidenega petega 
javnega razpisa za prednostno usmeritev »Regionalni 
razvojni programi« v okviru Operativnega programa 
krepitve regionalnih razvojnih potencialov za obdobje 
2007-2013, razvojne prioritete »Razvoj regij«. Za naveden 
razpis bo potrebno imeti pripravljeno vso potrebno inves
ticijsko in projektno dokumentacijo, vključno z gradben
im dovoljenjem. Na razpisu za izbor izvajalca za izdelavo 
investicijsko-projektne dokumentacije je bilo kot naju
godnejši ponudnik izbrano podjetje TMD invest d.o.o., 
Ptuj. Ob tem so stekle tudi priprave za odkup zemljišča 
za izbrano lokacijo vrtca v neposredni bližini Osnovne 
šole Žetale. Arhitekt Gregor KRAŠEVAC je na 10. izredni 
seji Občinskega sveta predstavil »Idejno zasnovo gradnje 
vrtca v Žetalah«. Predvideni vrtec bo imel dva oddelka z 
možnostjo povečanja še za dva oddelka. Zgradba bo 
dvokapnica s površino uporabnih prostorov 403 m2. Ob 
vrtcu bo igrišče. Občinski svet je predstavljeni projekt 
podprl, s čemer je dana zelena luč, da se lahko gre v 
izdelavo projektne dokumentacije.

10. praznik občine Žetale in 19. kostanjev 
piknik
V mesecu septembru so se v Občini Žetale začele prired
itve ob 10. prazniku občine Žetale in 19. kostanjevem 
pikniku. Organizacijski odbor, ki ga je imenoval župan, g. 
Anton BUTOLEN, je pripravil pester program prireditev,
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ki jih organizirajo Občina Žetale ter organizacije in 
društva, ki delujejo v naši občini. Praznik je torej kot vsak 
doslej priložnost za pregled našega skupnega dela v 
preteklosti in predstavitev naših načrtov za prihodnost. 
In ravno zato je veljalo povabilo vsem občankam in 
občanom, da so se udeležili prireditev, še posebej osred
nje prireditve, ki je bila v soboto, 17. oktobra 2009, ob 16. 
uri v prireditvenem šotoru pri Osnovni šoli Žetale.

Jože KRIVEC

Novinarska konferenca župana občine Žetale 
Ob zaključku največjega projekta na področju gospo
darske infrastrukture je župan Občine Žetale v četrtek, 3. 
decembra sklical novinarsko konferenco, na kateri je 
spregovoril o zaključku projekta: Modernizacija lokalnih 
cest v naseljih Kočice in Nadole. Župan je povedal, da je 
Občina Žetale od Službe vlade za lokalno samoupravo in 
regionalno politiko prejela vsa predvidena sredstva, tako

je lahko Občina Žetale poravnala obveznosti do izvajalca 
del Cestnemu podjetju Ptuj. V nadaljevanju konference je 
župan spregovoril o razgrnitvi spremenjenih rešitev 
dopolnjenega osnutka DPN za avtocesto na odseku 
Draženci-MMP Gruškovje. Župan je izrazil zadovoljstvo, 
da se je v osnutek Državnega prostorskega načrta uvrsti
la vzporedna državna cesta, a hkrati je razočaran poudar
il dejstvo, da ni bila upoštevana pobuda Občine Žetale, 
da bi priključek na avtocesto potekal po najbližji varianti 
preko Širovnikovih njiv. Zadnjo točko novinarske konfer
ence je župan namenil predstavitvi investicij, ki so bile 
zgrajene v času delovanja samostojne Občine Žetale. V 
enajstletnem obdobju samostojne Občine Žetale je bilo v 
to okolje vloženih 11 milijonov evrov sredstev. Največja 
investicija je bila gotovo izgradnja vodovoda na celotnem 
območju Občine Žetale. Ker izgradnja vodovoda s strani 
države ni bila sofinancirana v predvideni višini, se je 
morala Občina Žetale zadolžiti.

Občnska uprava!

NASILJE NAD ŽENSKAMI
Slišite zvoke nasilja iz sosednjega stanovanja? 

Prenehajte samo poslušati, ukrepajte!
Ali veste, da vsako leto 25. novembra obeležujemo 

mednarodni dan boja proti nasilju nad ženskami? Tako 
smo ob letošnjem dnevu boja nasilja proti ženskam v 
policiji skupaj z nevladnimi organizacijami, pripravili 
široko zastavljeno kampanjo za preprečevanje nasilja nad 
ženskami. Z različnimi akcijami je kampanja potekala vse 
do 10. decembra, ko obeležujemo svetovni dan 
človekovih pravic.

Glede na to, da smo tudi na našem območju vsako 
dnevno priča raznim oblikam nasilja nad ženskami vas v 
tem sestavku seznanjam, kako nasilje prepoznati, kako 
ukrepati ob zaznavi nasilja nad ženskami in ne nazadnje 
z oblikami nasilja, katere se izvajajo nad ženskami, za 
nekatere izmed teh pa niti same ne vedo, da je to nasilje, 
katero se izvaja nad njimi tako s strani partnerja, drugega 
družinskega člana, ali celo tretjih oseb.

Nasilje nad ženskami ?
Žrtve nasilja želimo spodbuditi, naj hitreje poiščejo 

pomoč, in soočati storilce z odgovornostjo za svoja dejan
ja.

Obenem pa želimo spodbuditi tudi druge ljudi, naj se 
ne umikajo, ko ta problem zaznajo v svoji okolici, pač pa 
naj svoje sume prijavijo in prevzamejo aktivno vlogo v 
boju proti nasilju.

V zadnjih letih se vztrajno povečuje število kaznivih 
dejanj nad ženskami in število kaznivih dejanj, ki jih v 
policiji beležimo kot nasilje, ki se dogaja v družini. To pa 
zato, ker so ženske najpogosteje žrtve kaznivih dejanj 
znotraj njihovih družin, storilci pa so največkrat njihovi 
partnerji, možje in bivši partnerji. "V policiji smo za dvig

Kako lahko pomagam, če vem, da nekdo 
v moji bližini doživlja nasilje?

Čim prej poiščite pomoč ali pokličite 113 in 
prijavite nasilje. Informacije o nekaterih nevladnih 
organizacijah najdete na koncu te priloge.

strokovnosti v zadnjih letih veliko naredili. Tl podatki 
niso samo odraz aktivnosti in prizadevanja policije, so 
tudi odraz boljše zakonodaje, žrtvam bolj prijazne in pri
lagojene zakonodaje ter povečanja občutljivosti družbe.
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Pogosta vprašanja in odgovore o nasilju nad ženskami 
najdete na naslednjih spletnih povezavah:

Društvo SOS telefon za ženske in otroke - žrtve nasilja 
ali tel. štev. 080 11 55 

Društvo Ženska svetovalnica 
Društvo za nenasilno komunikacijo 
Društvo KLJUČ - center za boj proti trgovini z ljudmi 
Zveza za nenasilje

VPO DAMJAN BRAČIČ

POLICIJA SVETUJE !
Vožnja na avtocesti v nasprotni smeri je izredno 

nevarna!
Letos smo bili priče tragičnim prometnim nesrečam, ki 

so se zgodile na naših avtocestah in mislim, da ga ni med 
nami, Id so ga prikazani prizori krajev prometnih nesreč 
in neutolažljivih svojcev žrtev, ki so izgubili naj
dragocenejše, kar so imeli, pustili ravnodušnega. Da bi se 
izognili takšnim tragedijam, vam dajem nekaj napotkov, 
kako se izogniti tragediji kajti ne mislimo, da se to doga
ja »DRUGIM« in se nam ne more zgoditi.

Vožnja v nasprotni smeri je izredno nevarna, pre
povedana je tudi z zakonom. Zakon o varnosti cestnega 
prometa v 26. členu (šesti odstavek) določa, da je na cesti, 
ki ima dva ali več označenih prometnih pasov za vožnjo 
v eno smer, prepovedano voziti v nasprotni smeri.

Preventivni nasveti voznikom, ki vozijo v nasprotno 
smer

• Če voznik ugotovi, da se po avtocesti pelje v napačno 
smer, naj vozilo takoj ustavi (po možnosti izven 
vozišča in tako, da ne ogroža sebe in drugih promet
nih udeležencev).

• Voznik naj obvesti policijo, ki bo poskrbela za 
ustrezno zavarovanje kraja.

Preventivni nasveti drugim voznikom
• Če so vozniki obveščeni, da jim po avtocesti iz 

nasprotne smeri prihaja vozilo, naj zmanjšajo hitrost, 
po potrebi vključijo vse štiri smerne utripalke in voz
ijo še posebej previdno!

• Vozijo naj po desnem smernem vozišču in naj ne pre
hitevajo.

• O voznikih, ki vozijo v nasprotno smer, naj obvestijo 
policijo.

Najpogostejši razlogi za vožnjo v nasprotno smer po 
avtocestah:

• namerna vožnja v nasprotno smer (neupoštevanje 
prometne signalizacije, objestna vožnja, stave)

• vožnja pod vplivom alkohola ali mamil oziroma 
drugih psihoaktivnih snovi (voznik se ne zaveda svo
jega dejanja)

• slabše psihofizične sposobnosti za vožnjo (zlasti 
nekateri starejši občani niso vajeni vožnje po avtoces
tah in nehote zapeljejo v nasprotno smer po avtoces
ti)

Ukrepi policistov
Policisti kršitve neposredno zaznajo sami ali pa jih o 

tem obvestijo vozniki, ki so kršitev opazili. V takšnih 
primerih poskušajo policisti nevarnega voznika čimprej 
ustaviti in vozilo odstraniti na odstavni pas oz. drug 
primeren prostor.

Sankcije
Sankcija za ta prekršek znaša 300 evrov in 5 kazenskih 

točk.

Prometne nesreče na slovenskih avtocestah -
statistični podatki za obdobje od 1. januarja do 31. 

oktobra 2009

V obdobju od 1. januarja do 31. oktobra 2009 se je na 
slovenskih avtocestah zgodilo 1.214 (1.266)1 prometnih 
nesreč. 15 (6) prometnih nesreč je bilo s smrtnim izidom, 
v 396 (311) pa so se udeleženci telesno poškodovali.

Posledice v teh prometnih nesrečah (v obdobju od 1. 
januarja do 31. oktobra 2009, v oklepaju so podatki za 
primerljivo lansko obdobje):

- število mrtvih: 20 (6)
- število hudo telesno poškodovanih: 46 (44)
- število lahko telesno poškodovanih: 607 (487)

Zaradi nasprotne smeri vožnje so se na slovenskih avto
cestah letos do 17. novembra 2009 pripetile 4 prometne 
nesreče s smrtjo udeleženca/ev, v katerih je umrlo skupaj 
8 oseb. V lanskem letu ni bilo tovrstnih smrtnih nesreč.

Zaradi nepravilne smeri vožnje na slovenskih avtoces
tah pa se je do 31. oktobra 2009 pripetilo 211 (179) promet
nih nesreč. V 67 (44) so se udeleženci telesno poškodovali.

Posledice v teh prometnih nesrečah (primerljivo obdob
je letos/lani):

- število mrtvih: 8 (lani 0)
- število hudo telesno poškodovanih: 14 (9)
- število lahko telesno poškodovanih: 101 (58)

Podatki v oklepaju so za primerljivo lansko obdobje, od 
1. januarja do konca oktobra leta 2008.

VODJA POLICIJSKEGA OKOLIŠA 
DAMJAN BRAČIČ

SPOŠTOVANI!
Leto je naokrog in pred vrati so BOŽIČNO-NOVOLET- 

NI PRAZNIKI, ki jih bomo eni praznovali brez hrupa, 
drugi pa se teh praznikov spet ne bojo mogli veseliti, ne 
da bi se od starega leta poslovili brez pokanja raznih 
petard in spuščanja raket. Zato mi dovolite, da Vas tudi 
ob koncu tega leta opozorim na nevarnosti, ki prežijo pri 
nepravilni ali objestni uporabi razne pirotehnike.
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Ne meči petard, obdrži vse prste!

Če se tej izkušnji ne moreš upreti, pirotehnične izdelke 
uporabljaj tako, da to drugih ne moti in ne ogroža!

Medtem ko je uporaba teh izdelkov posameznikom v 
zabavo, je mnogim državljanom takšno početje neprijet
no in jim vzbuja strah, nelagodje in občutek nevarnosti!

Želimo Vas opozoriti, da je bil že lani uveljavljen novi 
Zakon o eksplozivih in pirotehničnih izdelkih (Uradni 
list RS 35/2008). Najpomembnejša novost na področju 
pirotehničnih izdelkov se nanaša na prepoved prodaje, 
posesti in uporabe ognjemetnih izdelkov kategorije 2 in 3, 
katerih glavni učinek je pok (najpogosteje so to petarde 
najrazličnejših oblik in moči).

Opozoriti je potrebno tudi, da pirotehničnih izdelkov 
kategorije 1 (ognjemetni izdelki, ki predstavljajo zelo 
majhno nevarnost, povzročajo zanemarljivo raven hrupa 
in so namenjeni uporabi v strnjenih naseljih, vključno z 
ognjemetnimi izdelki, ki so namenjeni uporabi v 
stanovanjskih zgradbah in drugih zaprtih prostorih. 
Tipični izdelki so bengalske vžigalice, pokajoči vložki za 
cigarete, konfeti - bombice, pokajoče žabice, male 
petarde itd) ni dovoljeno prodajati mlajšim od 14 let, 
izdelkov kategorije 2 (ognjemetni izdelki, ki predstavlja
jo majhno nevarnost in povzročajo nizko raven hrupa in 
so namenjeni uporabi na omejenih območjih na prostem. 
Tipični izdelki so rimske svečke, majhna ognjemetna 
kolesa, bengalične bakle, baterije in kombinacije itd.) ni 
dovoljeno prodajati mlajšim od 16 let, izdelkov kategori
je P 1, T 1 in baterij ter kombinacij kategorije 3 do lOOOg 
neto mase eksplozivnih snovi in fontan kategorije 3 do 
750g neto mase eksplozivnih snovi pa ne osebam, 
mlajšim od 18 let.

Uporaba pirotehničnih izdelkov kategorije 1, katerih 
glavni učinek je pok, je dovoljena le od 26. decembra do 
2. januarja, pa tudi takrat teh izdelkov ni dovoljeno 
uporabljati v strnjenih stanovanjskih naseljih, v zgradbah 
in vseh zaprtih prostorih, v bližini bolnišnic, v prevoznih 
sredstvih za potniški promet in na površinah, na katerih 
potekajo javna zbiranja.

Nepremišljena, neprevidna in objestna uporaba 
pirotehničnih izdelkov pogosto povzroči telesne 
poškodbe (opekline, raztrganine rok, poškodbe oči itd.), 
moti živali ter onesnažuje okolje.

Policisti bodo dosledno ukrepali proti vsem, ki bodo 
kršili določbe o uporabi pirotehničnih izdelkov. Za 
posameznike je predvidena globa od 400 do 1200 
evrov.

Neprimerna uporaba pirotehničnih izdelkov je prob
lem vseh, zato prosimo starše, skrbnike, učitelje in vzgo
jitelje, da opozarjajo na nevarnosti in možne posledice.

Prodaja, posest in uporaba ognjemetnih izdelkov kate
gorije 2 in 3, katerih glavni učinek je pok, je prepovedana.

S skupnimi prizadevanji se je mogoče izogniti marsika
teri nevarnosti in usodni posledici.

PREVIDNO PRI NAKUPU IN UPORABI!

Kupci in uporabniki pirotehničnih izdelkov naj jih, če 
se jim nikakor ne morejo odreči, kupujejo le v trgovinah, 
ki imajo za prodajo teh izdelkov dovoljenje Ministrstva 
za notranje zadeve.

Ob nakupu preverite:
• če so na izdelku navodila za uporabo, ki morajo biti 

napisana v slovenskem jeziku in obvezno priložena 
vsem pirotehničnim izdelkom.

Pred uporabo izdelkov preberite navodila in jih tudi 
upoštevajte.

Lahko se zgodi, da se pirotehnični izdelek ne "obnaša" 
tako, kot zagotavljajo navodila. Posebej opozarjamo na 
ugotovitve doma in iz tujine, da se na črnem trgu proda
jajo pirotehnični izdelki, ki niso kakovostno preverjeni in 
so ob uporabi zelo nevarni.

SAMO POD NADZOROM!
Pirotehnične izdelke, ki jih mladoletniki lahko uporabl

jajo, naj uporabljajo le pod nadzorom staršev ali skrb
nikov.

Z nepravilno uporabo pirotehničnih izdelkov se lahko 
hudo telesno poškodujemo in tudi zanetimo požar.

Ali je zadovoljstvo pri uporabi pirotehničnih izdelkov 
vredno teh posledic?
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UŽITEK NE ODTEHTA POSLEDIC
Otroci in mladoletniki radi eksperimentirajo, 

preizkušajo svoje sposobnosti in pogum. S spreminjan
jem pirotehničnega izdelka in nepazljivo uporabo se 
bistveno poveča možnost poškodb. Z lastno "izna
jdljivostjo" lahko dosežejo, da nedolžen izdelek postane 
nevaren. Ne dovolite jim takšne "inovativnosti", saj so 
posledice lahko usodne!

Ali so oslepitve, opečeni prsti, prestrašeni sosedi in 
materialna škoda vredni poka petarde?

DOVOLJ IMAM POKANJA!
Policisti opozarjamo vse, še posebej pa starše, na 

nevarnosti in posledice objestne, neprevidne, 
nepremišljene in zlonamerne uporabe pirotehničnih 
izdelkov, da bi preprečili telesne poškodbe, grobo rav
nanje z živalmi, vznemirjenje občanov in materialno 
škodo.

Spoštujte pravico sosedov, otrok, starejših, da v miru 
uživajo praznike, zato ne mečite petard v njihovo bližino 
in pred njihove domove.

PRI DELU Z EKSPLOZIVI SE BOSTE MORDA 
ZMOTILI LE ENKRAT!

ZAKAJ BI SE MORALA ZGODITI NESREČA, DA BI 
TO VERJELI!

Na koncu pa mi dovolite, da vsem občankam in 
občanom Občine ŽETALE zaželim VARNO, ZDRAVJA 
POLNO IN USPEŠNO NOVO LETO 2010.

VODJA POLICIJSKEGA OKOUŠA, 
DAMJAN BRAČIČ

NOVINARSKA 
KONFERENCA v Žetalah

Tretji december je spominski dan rojstva našega 
največjega poeta, ura je odbila deset, v sejni sobi 
naše OBČINE se je odvijala novinarska konferenca, 
g. župan Anton Butolen je predstavil največje 
investicije na področju infrastrukture v OBČINI 
ŽETALE z naslednjimi temami:

1. Zaključek projekta: Modernizacija lokalnih 
cest v naseljih Kočice in Nadole, ki je bil sofi
nanciran s strani Evropskega sklada za regio
nalni razvoj

2. Izjava o javni seznanitvi o spremenjenih 
rešitvah dopolnjenega osnutka DPN za avtoces
to na odseku Draženci - MMP Gruškovje

3. Podatki o investicijah v Občini Žetale in zadol
žitvi Občine

Najpodrobneje se je župan ustavil pri tretji točki, 
saj je pojasnil novinarkama radia Ptuj, zakaj in 
kako je prišlo do zadolžitve in obema je postalo 
jasno, zakaj je OBČINA na vrhu lestvice zadolžitev.

Vse investicije v zadnjih letih so zahtevale 
odobrene kredite in največ denarja je bilo 
porabljenega za gradnjo mestnega vodovoda po 
naši OBČINI. Realni računi kažejo, da smo občani 
zadolženi po prebivalcu za okrog 800 evrov, več kot 
8000 evrov pa znaša investicija za posameznika v 
OBČINI ŽETALE.

Za razvoj našega kraja so potrebni krediti, res pa 
je tudi dejstvo, da sodelujejo pri posameznih inves
ticijah tudi krajani z lastnimi sredstvi.

Župan je zaključil novinarsko konferenco z misli
mi:« Vsem občanom, občankam se iskreno zah
valjujem za zbrani denar, za strpnost, za delež zeml
je pri gradnji in želim, da uspešno sodelujemo v 
letu 2010.«

Za Žetalske novice, M.K.
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Ustanovitev Gozdarsko 
kmetijske zadruge GRČA 

Haloze Z.O.O.
Bil je dan ko goduje sv. Martin. Torej 11.11.2009, ko 

nekdo praznuje še obletnico poroke, lepo razsvetljeni 
prostor nekoč številnega razreda osnovnošolcev-sejna 
dvorana OBČINE Žetale, kjer se je odvijala ustanovna 
seja za zadrugo GRČA. Snovalci zadruge GRČA so se 
zbrali že 16. kimavca 09 in zbrali vse potrebno za real
izacijo ustanovitve. Ker so imeli že vse predvideno in 
dobro pripravljeno, je potekala seja pod vodstvom 
delovnega predsednika g. Tonija Butolna smotrno in 
tekoče. Brez pripomb so sprejeli Ustanovni akt in Pravila. 
Potrdili so predlaganega predsednika za vodstvo GRČE. 
Prvi predsednik je g. Izidor Štajnberger, ki jebil tudi 
pobudnik za ustanovitev, potrdili so še člane zadružnega 
odbora in zadruga je bila ustanovljena.

Kaj pomeni GRČA?
To je ime zadruge, ki bi v bodoče skrbela za ogrevanje 

stavb v centru Žetal, nekaterih privatnih hiš s tako imen
ovano BIO MASO. Te pa je dovolj v naših gozdovih, saj 
dobro polovico naše občine pokrivajo gozdovi, ki imajo 
dovolj primernega lesa za proizvodnjo BIO MASE.

Storiti bo potrebno prvi korak in temu naj bi sledili 
zanesljivi naslednji, saj ustanavljajo zadrugo tudi zato, da 
bodo lažje kandidirali za republiška in evropska sredstva, 
kajti OBČINA zaradi zakonodaje nima možnosti za pri
dobitev sredstev., zato je po besedah g. A. Butolna ustano
vitev ZADRUGE dobra poteza in ustanoviteljem je želel 
mnogo uspešnega dela. G. župan si je ogledal delovanje 
takih zadrug v sosednji Avstriji, kjer je delovanje uspešno 
in donosno. Ustanovni seji je prisostvoval tudi župan 
OBČINE Podlehnik, g. Marko Maučič in dejal: "Zadali ste 
si zahtevno nalogo, spekter vašega delovanja je obsežen, 
upam in vem, da boste zadano nalogo uspešno izvajali. V 
naših gozdovih je ogromno materiala, ki bi ga lahko mleti 
v BIO MASO nekje blizu. Čeprav izhajam iz gozdarske 
stroke, se ne bojim konkurenčne dejavnosti, zato vam 
želim uspešno delovanje. Svetnica naše OBČINE, ga. 
Petra Plajnšek, bo poskrbela za vso potrebno doku
mentacijo, zadovoljna je, da je GRČA ustanovljena, trudili 
se bodo, da bo uspešno startala doma in popotovala po 
Sloveniji. G. Vlado Medved, ki ima dobre izkušnje z ogre
vanjem na BIO MASO, je vprašal, kako si zadružniki 
zamišljajo delovanje in razumel, da so cilji zapisani v 
Pravilih.

G. Viktor Furman je razmišljal, da bo izvedba del včasih 
težavna, saj živimo na razpršenem terenu stoječih hiš za 
ogrevanje, a doslednost in trdna volja bosta gotovo sku
pen korak k uspehu.

Ustanovni sestanek je zaključil predsednik zadruge 
GRČA, g. Izidor z mislijo: "Nocoj ob Martinovem naz
dravimo našim ciljem za uspešno pot, trudili se bomo, da 
bo po letu dni vidnih nekaj uspehov. Temu pritrjujejo še 
Toni Butolen predsednik Nadzornega sveta, Viktor 
Furman, Ivan Bedenik, Stanko Pulko, Darko Medved, 
Petra Plajnšek in Stanko Skledar kot člani.

Za Žetalske novice 
M.K

skupna
občinska
uprava

OBVESTILO IN OPOZORILO 
VSEM LASTNIKOM

IN POSESTNIKOM ZEMLJIŠČ

Inšpekcija SKUPNE OBČINSKE UPRAVE PTUJ preven
tivno obvešča lastnike in posestnike zemljišč o spremem
bi Zakona o varstvu okolja, ki se je korenito spremenil v 
določbah v primeru nezakonito odloženih odpadkov, saj 
bo inšpekcija začela poostreno izvajati določbe omenjene
ga zakona.

V Zakonu o spremembah in dopolnitvah Zakona o 
varstvu okolja (Ur. 1. RS, št. 70/08) je k osnovnemu 
zakonu o varstvu okolja dodan nov, 157. a člen, ki določa, 
da mora lastnik oziroma upravljavec zemljišča, na čigar 
zemljišču se nahajajo odpadki, ne glede na to, kako so 
prispeli na zemljišče, te odpadke odstraniti sam na lastne 
stroške. Če se ugotovi povzročitelja odlaganja odpadkov, 
lahko lastnik ali upravljavec zemljišča terja povračilo 
stroškov odstranitve odpadkov od povzročitelja. V 
kolikor lastnik zemljišča tega ne stori sam, mu odstran
itev odpadkov naloži pristojni inšpektor, in sicer občinski 
inšpektor za odstranitev komunalnih odpadkov oziroma 
inšpektor za okolje za ostale odpadke.
Stroške odstranitve plača lastnik ali upravljavec 
zemljišča, ki pa jih lahko terja od povzročitelja odlaganja 
odpadkov.

Mag. Olga FEKONJA, 
Skupna občnska uprava
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BELE POKALNI PRVAK SLOVENIJE 2009
Sezono motokrosa 2009 je Borut Bele iz Žetal nestrp
no pričakoval, kajti v prejšnji sezoni je moral zaradi 
poškodbe predčasno končati tekmovanja. Borut v 
začetku sezone ni hotel ničesar napovedovati, želel 
si je le najboljših voženj, kar mu je tudi uspelo. V 
tem letu se je udeleževal tekem državnega prvenst
va, pokalnega prvenstva, mladinskega evropskega 
prvenstva 125 ccm, udeležil pa se je tudi evropske 
članske tekme. Državno prvenstvo je bilo sestavl
jeno iz šestih tekem in tem je, kot je bilo vidno na 
samih rezultatih, posvečal največjo pozornost. 
Uvrščal se je med prvih sedem najboljših. Zadnja 
tekma mu ni bila naklonjena. Na cedilu ga je pustil 
motor in tako je iz skupnega četrtega mesta zdrsnil 
na končno šesto mesto v državnem prvenstvu 2009. 
Toda v pokalnem prvenstvu je bila situacija popol-

noma drugačna. Že samih kategorij in tekmovalcev 
je bilo veliko več, prav tako tudi tekem. Borut je tek
moval v profesionalnem razredu 125 ccm Rl. Že na 
samem začetku tega prvenstva je sotekmovalcem 
dal vedeti, da bo letos za prvaka težak boj. V celotni 
sezoni se je kljub prisotnim bolečinam v roki uvrščal 
na prva tri mesta. V najlepšem spominu mu je 
najverjetneje ostala zadnja tekma letošnjega leta v 
Semiču, ko je skozi cilj pripeljal kot Pokalni prvak 
Slovenije 2009. Po koncu tekme se je veselil skupaj s 
svojimi zvestimi navijači iz Lancove vasi. Po koncu 
sezone je ves presrečen povedal: «Sezona je bila 
naporna, a sem klub temu postal pokalni prvak 
Slovenije.«

EFijavž
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TURISTIČNO DRUŠTVO V LETU 2009
V Turističnem društvu Žetale smo v teh decembrskih 

dneh na hitro pogledali nazaj proti začetku leta, da se 
spomnimo, kaj smo sploh počel. Zapis je po spominu, zato 
je podvržen pozabljivosti. Pa kaj, saj smo samo ljudje.

- Tako smo v mesecu februarju in marcu sodelovali na 
različnih občnih zborih naših društev, obenem pa 
pripravili svoj lastni občni zbor, ki smo ga izvedli, 
20.3.2009. Bilo je veselo, pa tudi grenko, ko smo se 
srečali s človeško omejenostjo.

- V tem času je naš podpredsednik Darko Medved 
postal član Upravnega odbora Turistične zveze spod
njega Podravja. Ob tolikih društvih prav on. Čestita
mo!

-Že, 10.04.2009 smo Darinko Kodrič "zadolžili" za 
izvedbo Martinovanja v okviru skupnega haloškega 
praznovanja. Tako je, 11.11.2009 bilo v "Kaucu" vese
lo.

-V okviru gozdarskega praznovanja smo, 25.04.2009 
pripravili tradicionalni pohod po ekološki pohodni 
poti, ki se je zvečer končal s plesom v šotoru.

- Darko Medved in Stanko Skledar sta za učence 6., 7. in 
8. razreda OŠ Žetale pripravila predstavitev dela v TD 
Žetale in povabila učence k sodelovanju.

- Kot vsa društva, smo se tudi mi do, 25.05.2009 prijav
ili na razpis Občine Žetale za sredstva, ki so namenje
na za delovanje društva.

- Za potrebe košnje trave okrog Vukove hiše smo kupili 
kosilnico. Ekipa za košnjo. Plajnšek, Medved, Skledar, 
Kojc, je bila dobro organizirana.

- Sami (Darko in Roman Medved) smo izdelali prijavo 
in razpisno dokumentacijo za sredstva LAS Haloze. 
Člana odločanja LAS sta bila Darinka Kodrič in 
Stanko Skledar, zato smo na razpisu bili tudi uspešni. 
Tako bomo lahko v letu 2010 postavili informativno 
tablo ob Vukovi hiški in klopi ob PEP. Nekaj sredstev 
pa bomo morali še "pričarati".

- Od 23.6 do 5.8.2009 so naši člani: Darko Medved, Nina 
Jazbec, Roman Medved, Marko Kojc, Tomaž Gajser 
bili v okviru mednarodne izmenjave v Romuniji. 
Domov so prinesli neverjetne vtise in bili zelo veseli, 
da živijo na zahodu in so državljani naše ljube 
Slovenije... V okviru občinskega praznika so nas sez
nanili s svojimi vtisi.

- 22.08.2009 smo pripravili za TD Ptujska Gora delavni
co o peki kruha v Vukovi krušni peči. Projekt zaradi 
nesporazuma tik pred zdajci ni bil realiziran.

V okviru občinskega praznika smo 15.10.2009 pripravili 
predstavitev doktorske dizertacije dr. Irene Pulko iz 
Dobrine, 16.10.2009 pa že omenjene potopisne vtise v 
sliki, besedi in glasbi z mednarodne izmenjave v 
Romuniji.

14.11.2009 smo predsedniki in podpredsedniki TD 
Slovenije imeli v Velenju skupni delaveni sestanek. 
Navezali smo osebne stike z Dominikom S. Čemjakom, 
predsednikom TZ Slovenije.

- V noči od 24. na 25. decembra 2009 bomo skupaj z 
Župnijskim uradom Žetale organizirali polnočni 
pohod z bakljami v cerkev MARIJE TOLAŽNICE.

Tako! Naši "punci" Darinka in Slavica, sta pleli vrt, 
sadili in okopavali rožice, postavljali lončke, pometali 
hiško, krasili kozolec. Fantje so kosili in grabili...

Turiste smo po Vukovi domačiji vodili: Darko, Darinka, 
Stanko, Roman.. Kratki prispevek je posnela in prikazala 
RTV Slov. 1.0 hiški bo članek v reviji Za slovenske zdom
ce. Nina je napisala za revijo "Vzajemna" lep članek o 
Žetalah.

Menim, da smo se tudi v tem letu nadelali in si lahko 
čestitamo. Vam spoštovani občani voščimo: OB 
BOŽIČU dobrote in miru, ob novem letu pa veselja in 
sreče.

Stanko Skledar
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LETO ZOPET NA KONCU JE
Vsako leto se nekako hitreje izteče! Se vam ne zdi? 

No, vsaj meni se to dogaja, pa še verjetno komu, saj se 
marsikdo potoži, kako beži ta naš ljubi čas.

Ni dolgo nazaj, ko smo na Občnem zboru spreje
mali poročila in si zastavljali naloge za leto 2009, že 
smo na koncu tega leta, ko je potrebno povedati, kako 
smo bili uspešni pri realizaciji teh ciljev. Dinamika 
dela v LD je nekako takšna: na začetku leta se lovci 
ukvarjamo še vedno z rezultati dela iz preteklosti. 
Potrebno je vse to spraviti v neke okvire in poročila, 
ki jih od nas zahtevajo različne ustanove v državi. 
Zelo pomembno poročilo za nas je, kako smo ravnali 
z divjadjo. To pa je moč razbrati iz naših evidenčnih 
knjig o odvzemu (izgube, odstrel, povoz, psi, 
bolezni,...) divjadi iz lovišča. Za veliko divjad smo 
dolžni zbirati dokazila (leva spodnja čeljust,..) s kater
imi dokazujemo starost in s tem kategorijo 
posamezne divjadi. Prvo analizo opravimo v LD, 
kontrolo te pa opravlja komisija, ki jo je imenoval 
pristojni minister. Z odvzemom divjadi smo se dolžni 
čim bolj približati tistemu odvzemu, ki nam ga pred
piše država. K temu poročilu spadajo tudi razna dela, 
ki jih izvajamo v lovišču in sicer so ta: zalaganje sol
nic, popravilo in novogradnja prež, obdelava pridelo
valnih in krmnih njiv, preprečevalno krmljenje d. 
prašiča, varovanje kmetijskih pridelkov od divjadi, 
ocenjevanje škod, ki nastajajo od divjadi, izvajanje 
individualnih in skupnih lovov, dela pri lovskih 
domovih itd. Drugo pomembno poročilo, ki se zahte
va od nas, je finančno poročilo, iz katerega je moč 
razbrati, koliko denarja smo pridobili z našo 
dejavnostjo in kako smo ga porabili, saj so ta sredstva 
strogo namenska in jih lahko uporabljamo samo za 
lovsko dejavnost in za izboljšanje pogojev za divjad. 
To je gospodarski del blagajne, drugi del pa je 
društveni, ki pa ga financirajo lovci. Letna članarina 
znaša cca 100, eur. Velik del tega pa namenimo za LZS 
in za ZLD katerih člani smo in sami financiramo svoje 
servisne službe. Tako ostane doma cca 20 eur od 
člana, s tem pa pokrijemo društveni del dejavnosti 
LD. Zraven teh dveh poročil so še številna 
druga:tajnik LD, kinologija, lovski turizem, strelstvo 
itd.

V mesecu aprilu smo podpisali Koncesijsko pogod
bo z Republiko Slovenijo za lovišče Žetale za dobo 20 
let. S to pogodbo smo se obvezali, da bomo opravljali 
naloge s področja TRAJNOSTNEGA GOSPODAR
JENJA Z DIVJADJO. Višina koncesijske dajatve znaša 
15% od osnove. Izvajanje te pogodbe nadzira lovska 
inšpekcija in koncendent.

Spomladi smo tudi delno uspešno in delno 
neuspešno kandidirali na občinskih razpisih. Seveda

si ob vsakem takem neuspehu nekoliko razočaran, ko 
veš, koliko dela vlagaš v okolje, nekdo pa tega ne vidi 
tako.

Maj je mesec, ko se začne lovna sezona in mi že 
dolga leta v tem mesecu izvajamo lovski turizem, z 
našimi dolgoletnimi lovskimi prijatelji iz Avstrije. 
Letos nam boginja lova ni bila naklonjena, ampak to 
je pač lov.

Seveda pa smo letos kar nekaj energije vložili v 
obnovo notranjosti lovske koče Tisovec, ki ima sedaj 
malo boljšo podobo. Veliko nam je pomagal zidar 
Dometov Branko iz Podlehnika in se mu ob tej 
priložnosti zahvaljujem. Z varovanjem kmetijskih 
pridelkov od divjadi s pomočjo električnega pastirja 
smo letos, lahko rečem, bili uspešni, saj so številne 
njive bile nepoškodovane od d.prašiča. Seveda so tu 
tudi sodelovali številni lastniki teh njiv in bi se tudi 
njim zahvalil za skrb in pomoč. Jesen je obdobje, ko se 
aktivnosti z lovi povečajo in seveda je tu vsakoletni 
občinski praznik, kjer se društva lahko predstavimo. 
Mi smo letos uradno prvič predstavili polharsko noč 
na Rovah, v OŠ smo imeli lovsko razstavo in strelsko 
tekmo pri 1. koči Tisovec. Občinski praznik je 
priložnost, da se društva predstavimo, upam pa, da 
smo s svojim delovanjem in aktivnostjo pripomogli k 
pestrosti in promociji Občine Žetale. Lahko rečemo, 
da ima malo katera Občina tu okoli tako raznolik 
občinski praznik, kot je v Občini Žetale.

Skozi celo leto pa člani, eni bolj, drugi manj hodijo 
v lovišče z namenom opazovanja in varovanja divja
di, saj le tako lahko trajnostno gospodarimo z divjad
jo in pravočasno ukrepamo, če je to potrebno. Na letni 
ravni naši člani zberejo cca 4000 ur, to pomeni okrog 
150 ur na člana. S tem člankom želim prikazati tudi 
širši javnosti na kratko delo naše LD in njenih članov. 
Upam, da nisem s tem prestrašil mladih bodočih 
lovcev, ki bi želeli priti v naše vrste. Nasprotno, želim 
vas povabiti, saj brez mladine ne bo šlo.

Sedaj, ko tole pišem, se zunaj že kaže zima in kar 
nekaj še imamo za postoriti do novega leta. Nam bo 
uspelo? Ne vem! Ko bom listal Žetalske novice bom 
vedel, koliko nam je tega uspelo opraviti. Po drugi 
strani pa ni vse v naših rokah, tako da bomo morali 
biti zadovoljni kakorkoli že pač bo.

Ob tej priložnosti vam želim vesele BOŽIČNE 
praznike, srečno, zadovoljno in predvsem zdravo 
NOVO LETO 2010, ki nam naj počasneje mine kot 
je to minilo.

Lovski zdravo!
Za LD 

Janko Vidovič
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JESENSKI DOGODKI
Trideset dni listopada je že zdrsnilo v kroniko, preživl

jamo dni meseca, ki mu pravimo »veseli december«, pa 
še sama ne vem, zakaj. V naših krajih živijo ljudje, ki jim 
je življenje včasih naporno, napolnjeno z boleznijo, 
mogoče samo z drobnimi težavami, in ni tako veselo, kot 
bi lahko bilo. Veseli in zadovoljni smo, če smo uspešni pri 
vsakodnevnih opravilih, na delovnih mestih.

Članice našega društva smo zadovoljne, ker mislimo, 
da smo se uspešno predstavile na razstavi ob občinskem 
prazniku pod naslovom »Kuhani in pečeni izdelki iz 
zrnja, ki zraste na Žetalskem.«

V tem jesensko-zimskem času potekajo izobraževanja: 
peka pokrajinsko značilnih gibanic, štrukljev in drugih 
dobrot na naslovu Žetale 24; ob četrtkih našivavanje 
prtov v stavbi Žetale 1; torkovi večeri so namenjeni 
rekreaciji v šoli učenosti; in še so aktivnosti, ki so indi
vidualnega, pa tudi skupinskega značaja.

Zanimivo smo preživele 24. vinotok, krajši izletniški 
dan. Ob 10. uri smo se odpeljale v Rogaško Slatino do 
Paviljona kaktej, v njem smo si ogledale raznovrstne kak
tuse.
Zanimiv je najstarejši kaktus ariocarpus, star več kot 60 
let. Najmanjši je kaktus premera in višine lem. Zanimiv 
je kaktus, ki potrebuje 40 let, da prvič zacveti in se imenu
je »taščin fotelj«. Zanimiva kakteja je tudi Juvanov 
netresk, to je endemitski kaktus, ki raste samo na 
določenem ozemlju (Donačka gora, Resenik). Pri nas ga 
poznamo kot zdravilo. Nekateri kaktusi so uporabni tudi 
v kulinariki.

Tako smo koristno in zanimivo preživele 90 minut med 
kaktusi. Dan ni bil ravno s soncem obsijan, pa tudi zmr
zovalo še ni, dobre volje je bilo dovolj za vzpon na grič

(482m) v naročju Boča in Donačke gore - na Ložno, od 
koder je lep pogled na širno obsoteljsko gričevje.

Na vrhu Tožnega stoji romarska cerkev Marije Loretto, 
ki je prvič omenjena 1765. leta. Legenda pravi, da je 
Marija uslišala dva priprošnika. Mnogi Žetalčani pozna
jo to cerkev, saj so večkrat poromali na Ložno. Cerkev je 
v obnavljanju. Je zanimiva, vredna ogleda, petkrat letno 
se v njej odvija božja služba.

V zgodnjem popoldnevu smo prispele »na Grunt«, pri
jazno in zanimivo gostišče, kjer so nam postregli z okus
nim kosilom in dobro, čarobno sladico; klepet in smeh sta 
nas družila dobri dve uri. Zadovoljno smo se razšle in za 
nami je bila koristna in zanimiva sobota.
Organizacija izleta je dobro uspela naši predsednici, 
gospe Bernardi Kolar, ki se je 19. listopada udeležila 
srečanja predsednic društev na ptujskem področju pri 
članicah Društva podeželskih žena Občine Videm. 
Program srečanja je bil bogat, zanimiv in poln kuli
naričnih dobrot.

Članice našega društva smo v teh prazničnih dneh 
primerno zaposlene, vsem občanom in občankam 
želimo, da v zdravju, sreči in zadovoljstvu preživite 
praznične dni in vstopite v leto 2010 v upanju na lepe in 
uspešne dni, tedne in mesece.

Za društvo podeželskih žena 
OBČINE Žetale, MK

December 2009 15



ZIMA JE TU, VSI NA SMUČI IN SANI
Lepa prijazna jesen je za nami in čeprav je že tu december, 
nas sonce skoraj vsak dan poskuša vsaj malo ogreti s svoji
mi zlatorumenimi žarki. Za nami je dan vseh svetih, čas, ko 
se svojci zberemo na kraju večnega počivališča svojih naj
dražjih, si podamo roko sprave in prižgemo skromno 
svečko ter položimo cvetje. Čudovit je bil pogled na toliko 
cvetja in na tisoče lučk. Če bi te lučke in cvetje malo raz
poredili, bi lahko na slehernem grobu skozi vse leto utripala 
vsaj ena lučka. Ko tako zremo v gomilo, kamor smo položili 
starše, brate, sestre, sosede in znance, se moramo vprašati, 
ali smo jim hvaležni za vse, kar so dobrega storili za nas. Ali 
smo jim v času sobivanja nudili tisto, kar so najbolj potre
bovali: toplino srca. Ali sočustvujemo s tistimi, ki jih je 
bolezen priklenila na bolniško posteljo, ali jim izkažemo 
dovolj pozornosti, da jim ne bo sleherni dan pred oči priha
jala misel na stari rek, »da starši lažje poskrbijo za deset 
otrok kakor pa deset otrok za enega starša«. Bežen pogled 
naokoli, ko vidiš z zlatimi črkami izpisana imena znancev 
in vseh, ki smo se poznali in srečevali dan za dnem. Tu in 
tam tudi znančeva slika, ki nam nekako z grenkim nasme
hom govori znane besede: »Kar ste vi, to bil sem jaz, bil sem 
mlad, poln življenjskih moči; tu, kjer sem sedaj, ni nobenih 
skrbi, nobenega prepira, tukaj smo vsi enaki: mladi, stari, 
revni, bogati, tisti, ki jim je uspelo in so življenje jemali z 
veliko roko, kakor tisti, ki jim je usoda zagrenila že otroštvo, 
ki so bili ponižani, zaničevani in so se s pomanjkanjem in 
revščino prebijali skozi življenje. Tisti, ki so trpeli zaradi 
nasilja ali hudobne roke onih, ki niso znali obvladati svojih 
človeških slabosti.« Enaki smo s tistimi, ki jim kraj večnega 
počitka zaznamuje skromno obeležje, pa onimi, ki jih teži 
vsestransko težak kamen. Tukaj vsi sedimo za isto mizo in 
si zremo v oči. Pesnik je zapisal: »Naj na grobcu mojem raste 
samo rožmarin in naj zeleni skozi vse leto.«
V mesecu novembru goduje tudi »sveti Martin, ki iz mošta 
dela vin.« Tudi žetalski upokojenci smo priredili družabno 
srečanje na bližnji izletniški kmetiji, kjer smo v veseli družbi 
nazdravili s kozarcem novega vina in ob lepo zapečeni mar-

tinovi gosi ubrano peli pozno v noč. Ob koncu novembra 
sta se upravni in nadzorni odbor DU Žetale zbrala na isti 
domačiji na zaključni seji, kjer smo pregledali delo DU 
Žetale v letu 2009. Predsednik DU Žetale je z besedami 
hvaležnosti pohvalil vse, ki so delo društva spremljali skozi 
vse leto, še posebej pa tiste, ki so sodelovali pri varstvu 
otrok ob začetku šolskega leta in na razstavi ob občinskem 
prazniku ter pomagali ob izletih in družabnih srečanjih. 
Hvaležni moramo biti vsem, ki so se doslej trudili in nas pri
jazno vabili na družabna srečanja, romanja in izlete. 
Vsekakor je zato potrebno veliko truda in časa, za vse jim 
iskrena hvala. Z veseljem lahko rečemo: kjer koli smo bili, 
povsod nam je bilo lepo. Pa se ob tem nehote vsili 
vprašanje, ali nas bo v bodoče še kdo tako lepo povabil na 
družabno srečanje, ali nas bo še kdo tako prijazno povabil 
na skupno romanje ali izlet. Ali bodo naše oči še kdaj videle 
milostno podobo matere božje na Brezju? Morda... Leto gre 
h koncu, z njim pa tudi aktivnosti društva upokojencev. Te 
dni bodo naše požrtvovalne članice obiskale tiste člane 
društva, ki se zaradi bolezni ne morejo udeleževati naših 
aktivnosti, jim prinesle skromno darilce in se s stiskom roke 
ter lepo in hvaležno besedo zahvalile za vse, kar so storili v 
društvu in jim zaželele vse najlepše v prihodnje.

Naj to priložnost izkoristim še za povabilo.
Prijazno vabim vse, ki se želijo včlaniti v naše društvo, naj 
ne oklevajo, ker čas hitro beži. Ničesar ne potrebujete, samo 
kanček dobre volje. Verjemite, da boste v prijetni družbi 
sovrstnikov preživeli marsikatero lepo urico ali dan in si 
tako polepšali vsak dan.

Pa še voščilo.
Vsem članom DU Žetale in vsem krajanom, ki dobro mis
lijo, v imenu vseh članov DU Žetale in v svojem imenu 
želim prijetno in v srcu doživeto praznovanje božiča ter 
vse najlepše v novem letu.
Upravni odbor DU Žetale

Predsednik Stanko Vogrinc
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ŠD RIM- Pohod od Boča do Kočic

V športnem društvu RIM smo zadovoljni z realizacijo 
zadanih ciljev v letošnjem letu. Nekatere dejavnosti, ki se 
tičejo urejanja igrišča in pripadajočega objekta, smo 
morali zaradi vremenskih razmer in pomanjkanja časa 
prestaviti na spomladanske dni. Med drugim smo 
uspešno izpeljali tudi naš tradicionalni jesenski pohod. 
Za spremembo od prejšnjih let, ko smo pešačili po mejah 
naše občine, smo letos organizirali pohod od Boča do 
Kočic. Ideja o pohodu je bila prvič rojena in izpeljana že 
pred devetimi leti. Pot nas je takrat vodila v nasprotni 
smeri, zbralo pa se je kar 35 pohodnikov.

Letos smo se odločili ta pohod spet oživiti. Zaradi laž
jega premagovanja poti smo pohod izpeljali v nasprotni 
smeri kot pred devetimi leti. Zanimanje med ljudmi je 
bilo spet veliko, zaradi slabega vremena na dan pohoda 
pa se je marsikdo odločil ostati doma. Kljub temu se nas 
je zbralo 18 pohodnikov.

Na pot smo se odpravili v soboto, 07.11.2009.

Ob osmi uri zjutraj je bil zbor pohodnikov pri 
planinskem domu na Boču. Pohod smo tako začeli na 
nadmorski višini 658 metrov. Pred odhodom smo se, kot

se za prave pohodnike spodobi, okrepčali s Šilcem 
domačega. Ob pol devetih smo se odpravili na pot.

Naša dobra volja in veder korak sta kmalu pregnala 
težke deževne oblake. Pot proti Plešivcu nas je vodila po 
prelepih naravnih lepotah krajinskega parka Boč- 
Plešivec.

Plešivec je z nadmorsko višino 822 metrov predstavljal 
tudi najvišjo točko našega pohoda. Od tam nas je pot 
vodila čez jase in poseke, od koder so se odpirali prelepi 
razgledi. Vmes smo si privoščili tudi malico ter kakšen 
priboljšek iz nahrbtnika.

Okoli 13. ure smo prispeli do "Stare grabe", od koder 
smo se odpravili skozi gozd do Rudijevega doma. Sledil 
je kratek počitek in še zadnji del poti proti Žetalam. Skozi 
Bukovje, Nadole in Krajnšek smo tako nekaj čez 17. uro, 
utrujeni, vendar polni lepih vtisov, prispeli na naš cilj, ki 
je bil pri Darinki Kodrič v Kočicah. Tam nas je že čakal 
vroč jelenov golaž in še topel domači kruh.

Ker se nezadržno bliža prihod božiča in novega leta, 
smo tudi letos v ŠD Rim pripravili koledarje. Potrudili 
smo se, da so tako kot vsako leto do sedaj prijetni na 
pogled.

Ker prostovoljni prispevki, zbrani s tega naslova, 
pomenijo velik in pomemben dodatek našemu proraču
nu, se vsem donatorjem že vnaprej najlepše zahvaljuje
mo.

Ob tej priložnosti želimo vsem bralcem in bralkam 
vesele božične praznike in čim bolj uspešno, veselo ter 
predvsem zdravja polno novo leto 2010!

ŠD RIM
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PRI LEDINČKI MIMIKI

Lepo novembrsko popoldne sediva z gospo Mimiko 
Ledinčko v topli kuhinji in klepetava. Bilo je nekoč, tiste
ga daljnega 1. decembra 1922, ko sem se rodila v Dobrini 
6. V družini se je rodilo osem otrok, šest nas še živi, radi 
se obiskujemo in spominjamo mladostnih dni. Po 
osnovni šoli sem delala na dobrinski zemlji, kot mladen
ka sem kelnarila-opravljala gostilniška dela pri Filipiču v 
Žetalah, kjer sta hitro minili dve delovni leti. Eno leto sem 
bila v Avstriji v mestu Gleisdorf, kjer sem izmenično 
delala v kuhinji, v hlevu, na polju. Zasnubil me je deset 
let starejši Tonček 
Jus, pri dvajsetih sem 
postala žena v Žeta
lah 54, od takrat mi 
pravijo Ledinčka 
Mimika. Moj brat 
Franc je zasnubil 
moževo sestro in 
naredili smo
"križovjek" ali šli 
smo"križom" kot 
smo pred dobrimi 
šesdesetimi leti gov
orili.
Na Ledincah sva 
začela najino življen
je, obnovila sva hišo, 
nekoč nama je 
zgorela "gvat", 
postavila sva
novo. Redila sem 
kokoši, svinje, imeli 
smo krave, vole, s 
katerimi je mož oral 
te haloške njive, 
vozil drva iz gozdov, 
včasih sem mu 
pomagala tudi pri 
tem delu, da sva 
zaslužila za vsak
danje potrebe. Gričevnate travnike sva kosila sama, mno
gokrat sva naložila seneni voz suhe krme in odpeljala h 
gvati-hlevu. Vzgojila sva hčerko in dva sina, ki so nama 
darovali 6 vnukov in že imam štiri pravnuke. Moji sorod
niki radi prihajajo, skupaj se veselimo, sovraštva ne poz
namo. Z možem sva rada poromala na Svete gore, na 
Brezje, seveda tudi na Ptujsko Goro, ob nedeljah sem 
seveda redna poslušalka v cerkvi svetega Mihaela v Žeta

lah. Rada berem tednik DRUŽINA, vsak četrtek mi ga iz 
uredništva pošljejo brezplačno, za kar sem jim zelo 
hvaležna. Bila sem na operaciji z očmi, vid se mi je dobro 
povrnil, vse velikosti črk še vidim brez očal. Spekla sem 
mnogo pšeničnega kruha, gibanic, potic, tudi keksov. Z 
možem sva dočakala zlato poroko, prvič sva se vzela leta 
1943. Najino skupno življenje je bilo polno dela, skrbi, pa 
tudi lepih trenutkov. Preživela sva drugo svetovno vojno, 
mož je moral v boj, jaz pa sem z njegovimi starši gospo
darila na kar obsežni kmetiji. "Povem vam, da je človeško

življenje kot 
vreme, včasih je 
lepo, pa grdo, za 
dežjem vedno 
posije sonce, pa se 
zopet obme, tako 
se naše življenje 
zapolnjuje z 
dobrim včasih 
manj prijetnim. 
Kar je bilo je mini
lo, kar bi še bilo, ni 
znano, vsi gremo 
naprej, ni dobro 
pretiravati in se 
obremenjevati s 
skrbmi, jaz živim 
preprosto, vse si 
uredim še sama, 
kuham, pospravl
jam, grem na vrt in 
tako mi minevajo 
dnevi ob mislih na 
dni, ko sva z 
možem klepetala, 
rada sva pela, v 
družbi sva tudi 
zaplesala.
Senčne in sončne 
strani življenja 

minevajo, želim si zdravja, in jasnih misli ter srečanja z 
ljudmi, ki jih imam rada".
Hitro je minil klepetavi čas z gospo Mimiko, seveda sva 
nazdravili in si zaželeli še mnogo zanimivih trenutkov v 
življenju, pogovorili sva se tudi o rožah in domačih 
zdravilih. Naj Vam bo še dolgo lepo na Ledincah, gospa 
Mimika Ledinčka.

M.K.
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Pri gospe Rozini

Močan zahodni veter je raznašal raznovrstno listje po 
zameglenem nebu, pes je s svojim laježem potrdil, da je 
pravi gospodar na Korejišu ali pri Polajžarjevih v 
Čermožišah. Tu teče gospe Rozini že 87. leto življenja. 
Rodila se je v Tratnici in preživela mladost s šestimi ses
trami in bratom. V bližini je živela prijateljica Liza, ki se je 
poročila s Tejekom (Matijem) v Čermožiše, otrok nista 
imela, z njima je živela gluhonema Jerčka. »Vabili so me v 
skupno gospodinjstvo in res se je tako tudi zgodilo. 
Spoznala sem se s Polajžarjevim Frančekom iz Marije vasi, 
poročila sva se in z gostije so naju pripeljali s »kufri« pod 
Resenik. Najina gostija je trajala štiri dni, od ponedeljka do 
četrtka, pregnal nas je petek, ker je bil postni dan. Po celod
nevnem veseljačenju so po tleh nametali slame in »gos- 
tovenci« so si oddahnili.« Moje vprašanje: »Kaj ste pa jedli 
štiri dni?« »Oh, svatje so prinesli štruc, purmanov, kokoši, 
bilo je dovolj svinjskega mesa, vsega. Kuharice so pridno 
kuhale, ob dobri hrani smo se veselili dolgo v noč. 
Nastopil je prvi dan najinega skupnega življenja, 29. janu
ar 1951. Po letu dni se nama je rodil sin Franci, nato Anica, 
pa Stanko, Vera, Vika in Marija. Razveseljujejo me vnuki - 
teh je devet, in trije pravnuki.
Na tej kmetiji nas je živelo deset, vsi smo pridno delali, 
imeli smo krave, svinje, kokoši, bilo je mnogo dela in tudi 
hrane za vsakdanje življenje. Mož je hodil okoli po »cimer- 
iji«, pet let je delal v Nemčiji, zaslužil, da sva si lahko ure
dila dom. V tujini je spoznal delovanje vodovoda in skle
nil, da ga bo naredil še doma. In tako se je tudi zgodilo. Za 
hišo je zgradil zajetje, napeljal cevi in bili smo prvi v našem 
kraju, ki smo imeli vodovod. Prihajali so ljudje iz okolice in 
občudovali tok vode. Vse, kar je zaslužil, je vložil v naš 
dom. Veselili smo se ob kolinah in drugih domačih 
praznikih. Rada sem pekla kruh v krušni peči, spekla sem 
mnogo gibanic, pa tudi drugih slaščic. Pšenica je zrastla na 
domačih njivah; eno veliko njivo smo imeli v Žetalah in 
smo morali preko Amerike na njivo. Vedno so nama bili 
največji zaklad otroci, po svojih močeh sva jim pomagala, 
da so prišli do »kruha«. V mladosti sva rada poromala na 
božjo pot k Marijinim cerkvam, na morje nisva šla, čeprav 
so naju otroci vabili. Zdaj živim s sinom, moža nimam že 
16 let, zadela ga je kap. Spominjam se, kako je mož skrbel 
za nasad malin, jih skrbno gojil in poleti razvažal po Žeta
lah. Jaz sem nabirala borovnice, imela sem nasad kumaric, 
jih prodajala, v žetalsko mlekarno sem nosila mleko, z 
marsičem smo se ukvarjali; samo, da je bil denar pri hiši. 
Imela sem šivalni stroj in zašila otrokom oblačila, tudi 
našivala sem se, le s pletenjem se nisem ukvarjala. Pri teh 
mojih letih tega več ne počnem, kuham, kaj pospravim, 
berem Tednik, saj sem njegov naročnik, poslušam radio,

gledam televizijo, srečna sem, da mi še ni treba obiskati 
zdravnikov; včasih vzamem lekadol, da odžene bolečine. 
Samo dvakrat sem bila v bolnišnici, ob rojstvu prvega in 
zadnjega otroka. Pijem čaje iz domačih zelišč, ki mi poma
gajo, da lažje zaspim. Lepo mi teče čas, obiščejo me otroci, 
vnuki me večkrat pokličejo po telefonu, me vprašajo, če kaj 
potrebujem. Vsi me obiščejo ob rojstnem dnevu in takrat 
sem z njimi vesela. Ko sem sama, me spomini potegnejo v 
otroštvo, mladost in že mi je v spominu besedilo 
Spominskega lista, ki sem ga dobila kot dobra učenka ob 
koncu osnovne šole v Žetalah. Preteklo je že mnogo let, 
besede slovesa so naslednje:
»Zbogom hčerka, srečno hodi, 
božja roka naj te vodi, 
šola daje ti slovo.
Kar ti je naukov dala, glej, 
da se po njih boš zvesto ravnala.
Rada moli, delaj rada, 
greha boj se kakor gada.«
Zanimivo za tiste čase je bilo, da si končal obvezno 
osnovno šolanje tistega dne, ko si dopolnil 15 let.«
Tako sva z gospo Rozino zaključili klepet v sestavi: gospa 
Rozina, hčerka Vika, sin Stanko, ki je skuhal dobro kavico, 
pokazal nekaj lepih fotografij našega kraja in že sta minili 
dve prijetni uri klepeta na Korejišu pod Resenikom z 
Marijo K., ki vpleta pripovedi starejših občanov v Žetalske 
novice.
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DOGODKI V ŽETALSKI ŽUPNIJI
V naši župniji se je v zadnjem času zgodilo več zanimivih 
dogodkov in prireditev.
V mesecu septembru se je pričelo z obnovitvenimi deli pri 
sv. Mohorju. Ker je bil omet močno poškodovan zaradi 
vlage, smo se župljani pod vodstvom našega duhovnika g. 
Cirila Čuša odločili, da se odstrani ves omet v ladji cerkve 
in v zakristiji. Odstranitev ometa so izvedli župnijski 
ključarji. Postavili smo oder, ki ga je posodilo gradbeno 
podjetje iz naše župnije. Za ometavanje se je organiziralo 
več naših zidarjev in pomočnikov, ki so izvedli grobe in 
vse fine omete v cerkvi. Za vsa ta dela je bilo potrebnih 
sedem delovnih akcij.
V začetku novembra se je pričelo urejanje veroučne 
učilnice. Odstranjena je bila stena med dvema sobama, 
tako da je nastala učilnica, dovolj velika za postavitev 
šolskih miz in stolov. Položen je bil novi pod in strop, 
obnovljeni so bili vsi opleski, ki so dobili prijetno modro 
barvo. Kupljene so bile nove šolske klopi, stoli in šolska 
tabla, za prijetno toploto v zimskih dneh pa poskrbi novi 
kamin. Prostor bo namenjen poučevanju verouka in za 
skupine v naši župniji: od ministrantov, župnijskega sveta, 
ključarjev, veroučne dramske skupine, cerkvenih pevcev, 
Karitas, molitvene skupine za duhovne poklice, skupine 
mladih do zakonske skupine. K delovanju v teh skupinah 
so lepo vabljeni vsi župljani.
Za vsa ta dela gre zahvala našemu duhovniku in mnogim 
faranom, ki so pomagali pri delih, ter mnogim iz naše žup
nije in od drugod za njihove darove, namenjene obnovi. 
Dnevi hitro bežijo, saj smo vstopili že v adventni čas in se 
pripravljamo na božič. Naši veroučenci in ministranti so v 
tednu pred adventom izdelovali adventne venčke in se 
tako skupaj pripravljali na Jezusov prihod. Venčke so 
postavili na ogled v naši župnijski cerkvi, kjer jih je 
duhovnik blagoslovil. Po blagoslovu so jih odnesli na 
svoje domove.

Šestega decembra goduje sv. Miklavž, zato je bilo v sklopu 
župnije organizirano obdarovanje otrok. Za program je 
poskrbela veroučna dramska skupina z igro o sv. 
Miklavžu. Miklavž je prišel v cerkev v spremstvu angelov 
in nagovoril otroke (zbralo se jih je sto), ki so bili tudi 
obdarovani.
Za vsa ta dela in dejavnosti gre zahvala duhovniku g. 
Cirilu Čušu in vsem sodelavcem, ki mu pri tem pomagajo. 
Bogu smo lahko hvaležni za vse milosti, ki jih pošilja po 
ljudeh.

S.G.
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Zima, zima bela! Prinaša sneg, mraz, neprijetnosti na 
cesti, pa tudi vesele praznike. Med domačimi prazniki so 
koline. Čeprav so povezane z obilico dela, pa povežejo 
tudi ljudi, da se poveselijo in ohranjajo stare običaje.

Zima, čas kolin

OBVESTILO
Spoštovani občani in občanke!

Ordinacijski čas zobne ambulante v Žetalah je 
naslednji:

PONEDELJEK POPOLDAN: OD 12,30 DO 19,00 URE 

PETEK DOPOLDAN: OD 7,00 DO 12,30 URE.

Vodja OE Zobozdravstvo 
Tanja Tantegel

Gospod Herman Stres rad obuja spomine na mladostne 
dni in iz spomina je izbrskal naslednjo TAKO ŽETALSKO.

Pred davnimi leti je živel v našem kraju zanimiv 
možakar - Jaka Krčki.

Rad je pohajal po Žetalah, najbolj pa se je razveselil, če 
ga je kdo prosil, da bi mu sklepal žrmlje, ki so se po Žeta
lah oglašale od zgodnjih jutranjih ur.

Nekega mračnega dne je prispel s kladivom k napred
nemu kmetu. V desnem žepu suknjiča je imel dvojna 
očala. Ena z dobrimi stekli si je nadel, ko se je pripravljal 
k delu. Mrmraje je zamenjal očala, nadel si je tista brez 
stekla in pojasnil radovednežu:« Veste, Jaka je pameten, 
ko tolče po mlinskem kamnu, se krhajo kamenčki od tega 
mlinskega kamna, pa mi lahko kateri zleti v očala in stek
lo gre k vragu.«

M.K.

TAKA ŽETALSKA

Dedek Mraz
Vsako leto pride v našo vas stari dobri mož. Včasih je to 

BOŽIČEK, drugič pa DEDEK MRAZ. Poklepeta z otroki 
in jih obdaruje, odraslim pa nameni prijazno besedo, lepo 
misel in vsem zaželi mnogo dobrega v prihajajočem letu.
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Božično - novoletni koncert

Kulturno društvo Žetale je tretjo adventno nedeljo 
pripravilo božično- novoletni koncert v cerkvi Marije 
Tolažnice. Posamezne snežinke in beli vrhovi okoliških hri
bov so naznanjali zimo. Toplo oblečeni smo številni obisko
valci prisluhnili ubranemu petju Moškega in Ženskega 
pevskega zbora. Petje se je prepletalo z zvoki orgel, na katere 
je zaigrala Barbara ter z veznim besedilom Marte. Lepo 
zapete ljudske in božične pesmi ter prijetno odigrane 
orgelske skladbe so nas popeljale v predpraznični čas. 
Prisluhnili smo glasbi, ki je božala naša ušesa in naznanjala 
praznovanje, najprej rojstvo Jezusa, nato še slovo starega in 
prihod novega leta. Zbora sta s pesmijo Božji nam je rojen sin 
skupaj zaključila skrbno izbran in dobro izveden program. 
Vsem sodelujočim se je za prijetno popoldne zahvalil tudi 
župan naše Občine. Obiskovalci smo zapuščali cerkev s pri
jetnimi občutki in željo, da čez leto dni spet prisluhnemo 
podobnemu koncertu.

M. S.

Misli
Sreča je skladnost naših misli, besed in dejanj.

M. Gandhi
Od življenja ne zahtevaj več, kot ti lahko da; to 
je edina pot do sreče. E. Vessiot

Za uspeh moraš imeti srečo, da se ti ponudi 
dobra priložnost in pamet, da jo znaš izkoristi
ti. Afganska modrost
Na tvoje zdravje, prijatelj stari!
Živi še tisoč let in jaz naj bom s teboj,
da jih bom preštel. R. S. Surtees

Zanke
S katero besedo iz treh črk lahko dopolniš 
pike?
... UN ... OVICA
... ETA S ... A

Kolikšna je vrednost Z?
F = 7 K = 12T = 21 B = 2 N = 15Z = ?

(ip3D3qD a rop? ) \ri
.VAJIPU
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Dogodki na občinskem prazniku
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